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Vážení a milí spoluobčané, 
blíží se prázdniny a s nimi 

i naše tradiční slavnosti Ořešínské 
léto spojené s oslavou 750 let od 
první písemné zmínky o Ořešínu 
a výročím posvěcení naší kapličky.

Třídenní slavnosti 13., 14. a 15. 
června jsou prvním vyvrcholením 
tohoto jubilejního roku. Asi jste 

zaznamenali, že jsme obec „oblékli“ do našich barev, 
kterými jsou modrá a bílá. Stejně tak „oblékneme“ 
i celý prostor, kde budou slavnosti probíhat. Tyto vlajky 
v barvách obce nás budou provázet přes léto až do 
druhého vyvrcholení letošního roku, což jsou naše slavné 
Tradiční svatováclavské hody. Od letošního roku pak vždy 
k slavnostním příležitostem budeme obec tímto způsobem 
zdobit. Pro každou rodinu občanů Ořešína jsme přichystali 
pozvánku, kterou Vám osobně předávají zastupitelé. 
Pokud někoho nezastihneme doma, omlouváme se 
a prosíme kontaktujte přímo úřad.

Rekonstrukce návsi
Na dubnovém zastupitelstvu města Brna nám byl 

schválen fi nanční transfer, který pokrývá náklady spojené 
s rekonstrukcí návsi. V těchto dnech je ukončováno 
otevřené výběrové řízení na dodavatele díla. Zároveň 
jsme byli informováni, že pokud se neobjeví nečekané 
komplikace, bude do konce června vydáno stavební 
povolení jak na náves, tak na novou trafostanici a vedení 
elektrických rozvodů. Obě akce spolu bezpodmínečně 
souvisí. Stále platí, že během letošního léta a podzimu 
chceme mít kompletně novou náves. Její kolaudace pak 
bude třetím vrcholem letošního mimořádného roku.

Stavby
Co se dalších stavebních aktivit týká, v létě bude 

zahájena rekonstrukce komunikace od Ranče CH ke 
křižovatce u okálů.

Obnova piknikového parku je téměř u konce. Mnoho 
nových stromů a keřů bylo vysázeno, staré lavice a stoly 
byly nahrazeny novými. Teď v červnu práce dočasně 
skončí a několik drobností bude ještě realizováno na 
podzim tohoto roku.  

Černé stavby za obcí
Rozestavěné černé stavby za obcí mnoho z Vás provokují. 

Často slýchám, proč s tím něco neuděláme. Tomuto 
problému se však věnujeme dlouhodobě. Věci se mají tak, že 
stavebník pod tučnou pokutou nesmí pokračovat ve stavbě. 
Od příslušného orgánu MMB stavebník neobdržel klíčové 
rozhodnutí o povolení k vynětí ze zemědělského půdního 
fondu. Proto příslušný stavební úřad zahájil pokračovaní 
v řízení o odstranění staveb. Nebude to rychle, ale děláme 
vše proto, aby jednou byly černé stavby odstraněny 
a zemědělská půda a pozemky uvedeny do původního stavu. 
Tento cíl je nyní zase o kousek blíže.

Místo ztišení a odpočinku duše
U Rakovecké cesty 200 metrů za sokolským bufetem 

vzniklo místo se sochou sedící Madony s Ježíškem. 
U ní jsou umístěny dva dubové hranoly nabízející 

možnost posezení. Se souhlasem ŠLP Křtiny bylo toto zákoutí 
vybudováno ořešínským modlitebním společenstvím, které 
je nyní daruje obci. Je to další z kamínků mozaiky pro rozvoj 
rakoveckého areálu. Sokolský bufet nabízí občerstvení 
těla, toto místo může zájemcům občerstvovat duši. Na 
slavnostním odhalení sochy se 11. 5. 2025 sešlo několik 
desítek osob nejen z Ořešína a sousedních Jehnic.

Nová hasičská garáž
Rada města Brna projednala naši žádost na vybudování 

nové hasičské garáže a dala souhlas s podáním žádosti na 
Generální ředitelství hasičského sboru na příspěvek ve výši 
2,2 mil Kč. Termíny jsou stále napjaté, ale pokračujeme dle 
plánu, aby garáž, která zajistí spolehlivé fungování naší 
jednotky, byla v příštím roce hotova. 

 Jan Levíček, starosta

Pátek 13. 6. 
21.00 – 23.00  Letní kino - „ Moře na dvoře“ hřiště Klimešova 

Sobota 14. 6. 
09.30 – 14.00  Nohejbalový turnaj „O pohár starosty“ hřiště TJ Sokol Ořešín/Rakovec

10.00 – 11.00  Běh okolo Ořešína hřiště TJ Sokol Ořešín/Rakovec

09.00 – 14.00  Dětské soutěže v požárním sportu hasičská dráha Klimešova

14.00 – 15.00  Ukázky z lovecké kynologie prostor u hřiště Klimešova

16.00 – 17.00  Dědečkovo loutkové divadlo 
     „Kterak byl založen Ořešín“ klubovna hřiště Klimešova

17.30 – 19.30  Cimbálová muzika Koštýř | Ochutnávka/soutěž 
     „O nejlepší ořechovici/moučník“  hřiště Klimešova

20.00 – 01.00  Koncert – kapela EREMY hřiště Klimešova

Neděle 15. 6. 
14.00 – 15.00  Mše    nádvoří úřadu

16.00 – 17.00  Divadlo M. Sýkory
„Sportovní pohádka“ hřiště Klimešova

17.00 – 17.30  Možná přijde i kouzelník hřiště Klimešova

17.30 – 18.30  Ořešínská opera hřiště Klimešova

18.30 – 19.00  Ořešínské talenty hřiště Klimešova

19.00 – 22.00  Koncert – kapela Zatresband hřiště Klimešova

              22.00  Vyvrcholení oslav hřiště Klimešova

13.00 – 18.00   Skákací hrad na hasičské dráze Klimešova

 Občerstvení zajištěno

PROGRAM SLAVNOSTÍ K 750. VÝROČÍ 13. - 15.6.2025
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ŽIVOTNÍ JUBILEA 

Libor Hřebíček - 24. července 87 let
Libuše Klímová - 26. září 91 let

Přejeme všem jubilantům, kteří se v měsících červenec 
až září dožívají požehnaných 85 a více let, hodně zdraví, 
štěstí, úspěchů, radosti a klidu v kruhu rodiny a přátel.

Zastupitelé MČ Brno-Ořešín

ERASMUS – VÝJEZD NA SLOVENSKO,  
SKUPINOVÁ MOBILITA DRUHÝM ROKEM

Naše mateřská škola, jako člen konsorcia statutárního města Brna, vyjela již 
druhým rokem, v rámci programu Erasmus+ ve dnech 23. – 24. dubna 2025 s 9 dětmi 
z MŠ Oříšek na Slovensko navštívit novou partnerskou MŠ Timravina, Bratislava. 

Našemu společnému osobnímu setkání předcházela dvě on-line setkání naší 
školy a partnerské školy prostřednictvím Google Meet. Při prvním setkání jsme se 
navzájem všichni představili a každá škola zazpívala lidovou písničku. Při druhém 
on-line setkání si každá škola připravila pověst o svém rodném městě. My jsme si  
s dětmi vybrali pověst „O Brněnském drakovi“.

Po příjezdu do hlavního města Bratislavy jsme přesedli na vláček “Blaváčik”, který 
nás povozil po významných památkách města Bratislavy.

Po návštěvě památek jsme se ubytovali, společně poobědvali a po krátkém 
odpočinku jsme se se slovenskými dětmi vydali na terénní výuku k místní zřícenině 
hradu “Biely kameň”. Děti zde pozorovaly okolní krajinu, naslouchaly zvukům 
přírody, s nadšením plnily úkoly spojené s přírodovědným poznáváním a pomocí 
orientace v mapě nakonec objevily plyšová zvířátka i samotný poklad ukrytý ve 
zřícenině hradu.

Druhý den nás čekala návštěva partnerské mateřské školy. Přijetí bylo velice 
vřelé, uvítala nás paní ředitelka, zástupce z řad zřizovatele a předškolní děti ze 
slovenské školy, které si pro nás připravily krásné divadelní představení o zvířátkách.  
Po představení si děti navzájem vyměnily drobné dárky. Tato výměna byla milým 
gestem přátelství, děti se velmi rychle vzájemně sblížily, a i přes drobné jazykové 
odlišnosti se bez problémů dorozuměly.

Potom nás slovenští kamarádi provedli jejich mateřskou školou. Seznámili jsme 
se s prostředím, ve kterém tráví svůj den. Následovalo společné hraní na školní 
zahradě, kde si děti užily spoustu zábavy. Celý den jsme zakončili společným obědem. 
Návštěva byla velmi přínosná, obohatila děti o nové zážitky a zkušenosti, a zároveň 
posílila česko-slovenské přátelství.

Odpoledne jsme s dětmi navštívili “Motýlí dom – Papilonia” – měli jsme možnost 
motýly sledovat zblízka, děti k pozorování používaly také lupu, dozvěděly se mnoho 
zajímavostí o životním cyklu motýlů a o tom, čím se živí. Součástí návštěvy bylo 
také Iluzorium, kde se děti mohly seznámit s předměty z dávných dob. Zaujalo je 
například, jak se kdysi psalo – viděly malé tabulky a křídy, které používaly děti ve 
školách místo dnešních sešitů a per. Po krátké svačině jsme se vydali na cestu zpět do 
České republiky.

Celý pobyt na Slovensku měl pro děti velký přínos – byl plný nových zážitků, 

MŠ OŘÍŠEK 

VÝZVA K SOUTĚŽI  
„O NEJLEPŠÍ MOUČNÍK A OŘECHOVICI“

Všichni, co rádi pečete, kuchtíte, přineste vzorky výrobků do soutěže  
„O nejlepší ořechový moučník“ na sobotní slavnosti 14.6.2025, které budou hodnotit 
návštěvníci během vystoupení cimbálové muziky Koštýř od 17:30 hod. A samozřejmě 
nezapomeňte vzít i ukázky soutěžních ořechovic! Výtvory předejte Libušce a Alešovi 
Pazderkovým, kteří Vás budou v dobré náladě soutěží provázet.

poznatků a radosti z objevování, rozšířil dětem obzory, posílil jejich vzájemné vztahy, 
schopnost vnímat svět kolem sebe. Děti poznaly nové prostředí, měly možnost 
nahlédnout, jak to funguje v jiné zemi, srovnat rozdíly a podobnosti, komunikovat 
s dětmi, které mluví jiným jazykem. Získaly tak zkušenost, která podporuje jejich 
otevřenost, kulturní vnímání a jazykové dovednosti.

Za kolektiv MŠ, Petra Kalašová, ředitelka
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SDH OŘEŠÍN 

Vážení občané a milí sousedé,
za námi je první polovina roku, během které jsme se věnovali nezbytným opravám 
a údržbě. U nově vyčištěného hřiště proběhly dokončovací práce – zarovnaly se 
nerovnosti na umělém povrchu, natřely se sloupky a nainstalovaly nové sítě, které 
zabrání padání míčů do potoka.

Ve spolupráci s městskou částí byl na loučku u rybníka Rakovec umístěn nový koš 
na tříděný odpad. Další koš jsme přemístili z prostoru pod školkou k hrázi rybníka, 
kde bude lépe sloužit.

V uplynulých měsících se uskutečnila řada úspěšných akcí – Velikonoční turnaj 
ve stolním tenisu, tradiční Pálení čarodějnic i velmi povedené Sportovní dětské 
odpoledne, kterého se zúčastnilo celkem 210 dětí. Velký ohlas sklidili také naši 
ořešínští hasiči s ukázkou hašení hořícího oleje.

V rámci letošních slavností Ořešínské léto se zapojíme do programu už v pátek 13. 
června, a to letním kinem, kdy na hřišti při ulici Klimešova promítneme film „Moře 
na dvoře“. V sobotu navážeme nohejbalovým turnajem „O pohár starosty“ a souběžně 
i během okolo Ořešína. Obě akce proběhnou v areálu TJ Sokol Ořešín v Rakovci. 
Zájemci se mohou hlásit na e-mailu: info@tjoresin.cz  nebo na telefonu: 731 435 940.

V pátek 27. června Vás pak zveme na tradiční Ořešínskou letní noc, opět v areálu 
v Rakovci. Během července a srpna bude pokračovat promítání v rámci letního kina. 
Letos jsme pořídili nový, výkonnější projektor s lepší kvalitou obrazu, takže se můžete 
těšit na ještě příjemnější zážitek pod širým nebem – s ostřejším obrazem a lepší 
viditelností i při dřívějším začátku projekcí.

Od června jsou již také k dispozici paddleboardy, které si můžete zapůjčit a užít 
si tak aktivní odpočinek na vodní hladině rybníka Rakovec. Ideální volba pro horké 
letní dny i zábavu s rodinou či přáteli.

Na konci léta se můžete těšit na další dvě akce:  
  - 17. srpna se podílíme na organizaci běžeckých závodů Trail zone
 - o týden později proběhne 2. ročník Sokolského chilli festu, opět s oblíbenou 

soutěží v pojídání pálivých dobrot a za doprovodu úžasného Chillimana. Letos bude 
festival rozšířen o soutěžní rodinné odpoledne s různými sportovními stanovišti.

Naši tělocvičnu si můžete kdykoliv pronajmout – hodí se nejen pro sport, ale i pro 
dětské oslavy, firemní workshopy nebo teambuildingy. V případě zájmu nás neváhejte 
kontaktovat.

Přeji Vám krásné léto plné pohody a budu se těšit na setkání při některé z akcí, 
které pro vás TJ Sokol Ořešín pořádá. 

Aktuální novinky z TJ Sokol Ořešín můžete sledovat na Facebooku nebo 
Instagramu @tjoresin nebo na našem webu: www.tjoresin.cz. Po registraci na webu 
můžete dostávat novinky i přímo do emailu. Zájemci o stolní tenis z řad veřejnosti 
si mohou přijít zahrát kdykoliv po předchozí rezervaci na webových stránkách  
(www.tjoresin.cz/rezervace)  (Martin Braczek)

Datum Název akce

13. června 2025 Slavnosti Ořešínské léto–750 let – Letní kino – 
film Moře na dvoře (hřiště Klimešova)

14. června 2025
Slavnosti Ořešínské léto–750 let – Nohejbalový 
turnaj o pohár starosty a běh okolo Ořešína 
(areál TJ Sokol Ořešín)

27. června 2025 Ořešínská letní noc (areál TJ Sokol Ořešín)

červenec–srpen 2025 Sokolská letní kina

17. srpna 2025 Trail zone – běžecké závody

23. srpna 2025 Sokolský chilli fest a týmové soutěžní odpoledne

21. září 2025 Ořešínský vánek – závody horských kol

11. října 2025 Noční pochod

17. listopadu 2025 Turistický pochod okolím Ořešína – vzpomínka na 
Jirku Václavka

28. prosince 2025 Vánoční turnaj ve stolním tenisu

Jarní sezónu jsme odstartovali soutěží mladých 
hasičů v brněnské Slatině. Konal se zde první ročník 
“slatinského šestiboje”. Pro děti to bylo něco jiného, 
něco nového. Soutěž se skládala z několika stanovišť, 
kde se nejprve museli obléknout do “zásahového 
oblečení”, přelézt/přeskočit překážku, smotat hadice, 
rozvinout bojový útok s maketou přenosné motorové 
pily Ps12, zestříknout cíl džberovou stříkačkou a v 
neposlední řadě uvázat určitý uzel. Běželi za nás jak 
mladší hasiči, kteří si vybojovali 1. místo z jedenácti 
družstev, tak i starší,  kteří si odvezli sice poslední, ale 
příjemné 3.místo. 

O 14 dnů později se v brněnských Husovicích konal 
každoroční “MEMORIÁL LUDVÍKA MINAŘÍKA”. Náš 
sbor reprezentovalo ženské družstvo. Na tréninky moc 
času nebylo kvůli stále chladnému počasí, i přesto si 
děvčata odvezla 3. místo. 

Další den jsme po akci v Husovicích odjeli s dětmi 
na závody do Bohunic. Ani jednomu družstvu se zde 
nedařilo. Výsledkem z toho bylo 11. místo mladších 
žáků a 9. místo starších. 

V květnu se naše jednotka zúčastnila opět stáže  
u HZS JMK, konkrétně na stanici CHS Brno-Lidická. 
Po dvanáct hodin jsme vyjížděli s profesionálními hasiči 
k zásahům, pomáhali se zkouškami techniky a muži si 
pro nás připravili školení na námi vybrané téma, a to 
„vnikání do uzavřených prostor“, kdy se s touto činností 
občas potkáváme u zásahů, na které jsme vysláni. 

Další ráno 24.5. jsme s mladšími žáky vyrazili na 
soutěž do Chrlic. I přes velkou marodku nám cinkla 
zlatá medaile.

Následně v neděli jsme zajišťovali „hasičské 
stanoviště“ na dětském dni v Rakovcích, kde si děti 
mohly vyzkoušet sestřik cíle džberovou stříkačkou  
a den jsme zakončili ukázkou “jak nehasit hořící olej”.

 1. června proběhlo Okresní kolo požárního sportu 
mužů a žen v Bohunicích. Pravidelné tréninky přinesly 
ovoce, a tak ženy si odvezly krásné 2. místo a svůj zatím 
osobní rekord. 

Nyní nás čeká pomoc při přípravě ořešínských oslav 
a zejména výroční 20. ročník o pohár starosty SDH 
Ořešín, kam Vás srdečně zveme. Přijďte podpořit naše 
žákovská družstva a jste zváni i na dobré občerstvení.

 (Nikola Pijáková)

NOVINKY Z TJ SOKOL OŘEŠÍN
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PROSBA
Vážení pejskaři, 

obracíme se na Vás s prosbou. Ačkoliv jsou podmínky 
pohybu psů na veřejných prostranstvích legislativně 
upraveny, mnozí chovatelé nejenže ignorují dané 
Vyhlášky, ale porušují i základní principy lidské 
slušnosti a ohleduplnosti, a proto připomínáme, že:

- za každého psa majitele s trvalým pobytem  
v Ořešíně má být včas uhrazen poplatek, pes má být 
očipován a pravidelně vakcinován,

- venčený pes má být trvale na vodítku (vyjma 
stanovených oblastí) a mít náhubek. Ne každý je 
milovníkem psů a mnozí mají ze psů obavy.

- všechny exkrementy mají být odstraněny (sáčky 
jsou ke košům pravidelně doplňovány, ale mějte raději 
v kapse i „rezervu“).

Vidíte-li, že exkrementy ponechává některý 
chovatel bez úklidu, vyzvěte ho, prosím, nechť je 
odstraní, a to bez ohledu na skutečnost, zda se jedná 
o občana místního či „přespolního“. Úklid po psovi je 
opodstatněný i v místech kde údržba seče trávu. Ani 
vám by nebylo příjemné mít psí nadělení v obličeji, na 
botách. Važme si práce obsluhy a zkusme si udržovat 
Ořešín jako vlídné prostředí.

Druhá prosba je určena majitelům zeleně. Prosím, 
odstraňujte si zeleň přerůstající přes ploty, která 
znesnadňuje průchod lidí či průjezd aut a městské 
hromadné dopravy. Případně se domluvte se sousedem, 
ať Vám pomůže. Děkujeme za Vaši ohleduplnost.

 (úmč)

SEZNAM AKCÍ POBOČKY  
KJM OŘEŠÍN

2. 6. – 25. 6. Najdeš rozdíly? 
Najdi pět rozdílů mezi obrázky. Co na jednom 

obrázku chybí a na druhém přebývá? Určeno pro děti.   

2. 6. – 27. 8. Casablanca a Madeira 
Plavba lodí z Janova přes čarovnou Casablancu na 

Madeiru a Kanárské ostrovy. Výstava fotografií Sabiny 
Morysové. 

18. 6. - 10.00 – 11.00 Knižní středa 
Představení nových knižních titulů z výměnného 

fondu 

2. 7. – 27. 8. Pirátův poklad 
Staň se pirátem a najdi tu správnou cestu 
k pokladu. Prázdninová soutěž pro děti. 

2. 7. – 27. 8. Čtení na dovolenou
Nevíte, co si vzít na letní dovolenou na čtení? 

Nechte si poradit nebo si vyberte z knižních tipů. 
Děkujeme za Vaši ohleduplnost.

 (KJM)

HLEDÁME KRONIKÁŘKU 
ČI KRONIKÁŘE

Hledáme ochotnou osobu, která dokáže nezávisle 
popsat dění v MČ Brno-Ořešín. Kronika je vedena 
psanou formou, a proto se očekává úhledný psaný 
projev. Respektuje se pravidlo, že charakter zápisů 
je nezávislý na politickém názoru. Přednost mají 
místní občané bydlící dlouhodobě v obci. Obecním 
kronikářem byl vždy vážený člověk, který si považoval 
vedení kroniky za čest a službu obci. Vyzýváme proto 
zájemce o psaní kroniky – přihlaste se na úřadě MČ 
Brno-Ořešín. Děkujeme.

 (zastupitelé MČ)

Z PERA STAROSTY
V nedávné době nám Ministerstvo životního 

prostředí pod vedením pana Hladíka připravilo další 
legislativní zmetek. Snaží se nás přesvědčit, že při 
zapálení ohně není rozhodující samotné hoření, ale 
důvod jeho rozdělání. Jedna motivace je povolena 
 a druhá nikoli. Pokud nemáte správný motiv, nesmíte 
ohýnek rozdělat, pokud máte správný motiv – můžete. 
Hladíkovo ministerstvo se snaží veřejnost přesvědčit, že 
oheň si NESMÍTE rozdělat, když se potřebujete zbavit 
větví, protože ty jsou odpad a patří jenom a pouze do 
spalovny. Jenže to není pravda!

 Zákon o ochraně ovzduší nic takového neříká. 
Prostě stanoví, že suché neznečištěné rostlinné materiály 
pálit můžete, a to bez jakýchkoli podmínek! V § 16 odst. 
(4) je uvedeno: „V otevřeném ohništi lze spálit jen suché 
rostlinné materiály, které nejsou znečištěné nebo jinak 
kontaminované cizorodými chemickými látkami.“

Protože odbory životních prostředí jsou si vědomy 
nesmyslnosti aplikace ustanovení zákona o odpadech, 
kdy i větévka z jabloně je odpad, a též si jsou vědomy 
rozporu tohoto ustanovení se zákonem o ochraně 
ovzduší a snaží se situaci zachránit vysvětlováním, že  
i výroba dřevěného popela spalováním za účelem 
tvorby hnojiva je povolena.

Pan ministr Hladík a poslanci tak vytvořili zásadní 
rozdíl v tom, když na zahradě posbíráte staré větvičky, 
třísky a klacíky a zapálíte je jen tak pro potěchu, anebo 
když nad těmi stejnými dřívky opečete buřta či z nich 

Z PERA ZASTUPITELKY  
Chcete být vzornými občany? Tak pomlouvejte. 

Přesně tak, jak to dělá starosta Levíček. Téměř tři roky 
pan starosta trousil pomluvy, že zastupitel Vlašín před 
volbami roznášel anonymní letáky. A nepřestával,   
i když se tento od letáku jednoznačně distancoval. 
Když pomluvu na 11. jednání ZMČ (9.12.2024) opět 
zopakoval, tak jsem se rozhodla předat věc (podezření 
na přestupek proti občanskému soužití) na úřad MČ 
Brno-Řečkovice a Mokrá Hora. Zároveň mě zajímalo, 
jestli může starosta označovat své oponenty smyšlenými 
diagnózami – tak jako to udělal v Horusu 2/2024 kdy 
dal svému komentáři nadpis „Boj o cestu aneb obsese 
a Muenchhausenův syndrom paní zastupitelky“.  
U podání jsem uvedla, že pan Levíček je starostou 
MČ Brno-Ořešín. A že by tedy měl dbát na zákonnost  
a zachovávat důstojnost svého postavení a že jeho 
jednání by mělo být posouzeno i z hlediska etiky 
veřejných činitelů. Úředníci k mému překvapení 
neshledali na jeho chování nic špatného. Úředník 
z Řečkovic mi oznámil, 3 týdny po zákonné lhůtě 
a bez odůvodnění, že nic projednávat nebude. Tak 
jsem podání přeposlala na Magistrát. Výsledek byl 
stejný – pouze úřednice přidala informaci, že chování 
starosty je v pořádku – prý se jedná o nadsázku. Milí 
sousedé, pan starosta by měl být vzorem, že. To že 
veřejně pomlouvá a dehonestuje spoluobčany je 
(podle úředníků) řádné, zjevně tedy chtěné a zcela 
akceptovatelné chování. Takže když budete chtít 
někoho veřejně pomluvit, není to žádný problém. 
Prostě si vymyslíte nějaký zavrženíhodný skutek  
a budete všude vykládat, že ta osoba skutek provedla 
a že vaši dva svědci to viděli. A necháte to zveřejnit  
v Horusu, což půjde lehce, protože redakční rada 
Horusu je velmi benevolentní a žádná morální dilemata 
neřeší. Nebo si pro oponenta vymyslíte nějakou 
pikantní diagnózu a šup s tím opět do Horusu – protože 
tam vám otisknou opravdu všechno. Tak směle do 
toho. Pomlouvejte. Jen tak se stanete vzornými občany  
a stejnou morální autoritou jako je starosta Levíček – náš 
vzor. připustil „aby byla paní zastupitelka spokojená“. 
Budu starostovy kreativní kličky i nadále sledovat. 
 (Hana Rejmanová)

Z PERA ZASTUPITELE
    Dne 15.5. 2025 vyvěsil pan starosta na oficiální strán-
ce MČ Ořešín aktualitu s názvem: „Rozdělávání ohně 
na vlastní zahradě versus zákaz pálení!“ Ukazuje zde, že 
novela zákona je legislativní zmetek. Což o to, 
v tomto bodě bych s ním i souhlasil. Od 1. března 2025 
totiž vešla v platnost novela zákona o ochraně ovzduší 
(č. 201/2012 Sb.), která nyní souhlasí se zákonem 
o odpadech (č. 541/2020 Sb.). Pálení biomasy (listí, 
trávy, větví) na otevřeném ohni za účelem její likvi-
dace je tímto zakázáno. Dříve bylo možné za určitých 
podmínek spalovat suchý, nekontaminovaný bioodpad, 
například na zahradách. Novela zákona nyní povoluje 
spalování rostlinného materiálu pouze v případech, 
kdy se nejedná o jeho likvidaci, ale například o použití 
při táboráku. § 16 odstavec 5 zní: Obec může obecně 
závaznou vyhláškou stanovit podmínky pro spalování 
suchých rostlinných materiálů v otevřeném ohništi, při 
kterém nedochází k nakládání s odpady ve smyslu zá-
kona o odpadech. Tedy nadále platí tzv. pálící dny pro 
jednotlivé městské části. Starosta se nad tím podivuje 
a irituje ho, že pokud nemáte správný motiv, nesmíte 
oheň rozdělat, pokud máte správný motiv – můžete. 
To ale není nic výjimečného: Pokud rozbijete dveře 
sousedova domu, protože se vám nelíbí (ať již soused 
nebo dveře) – je to špatně a jste mimo zákon. Pokud 
ovšem rozbijete stejné dveře, abyste souseda zachránili 
před požárem, tak si jistě počínáte správně. Tedy: pálení 
navlhlé trávy nebo mokrých větví, které spíše doutna-
jí a produkují štiplavý kouř, je zakázáno (ostatně je to 
zbytečné, protože se tyto materiály dají kompostovat  
a mohou jako hnojivo posloužit na zahradě), ale po-
kud máte už uschlé větve, tak si z nich táborák udělat 
můžete.  Pojďme se tedy oprostit od právních kliček  
a řekněme si, co dělat s listím, trávou a větvemi: Nej-
lepší je kompostování. Pokud nemáte vlastní kompost, 
můžete využít velkokapacitní kontejner na bioodpad ve 
sběrném dvoře.  A pokud si některé větve uschováte na 
vyschnutí, tak zhruba po půl roce je můžete použít 
a opéct si na nich buřtíky či sýr.
 (Mojmír Vlašín)

budete vyrábět popel – hnojivo. V prvním případě 
pálíte odpad, což vám zákon o odpadech zakazuje, 
 a v druhém případě jednáte zcela ve shodě se zákonem 
o ochraně ovzduší. Absurdita této situace je zcela 
zřejmá. Zákony, aby mohly být vymahatelné, mají být 
jasné a srozumitelné. Legislativní zmetek pana ministra 
Hladíka není ani jedno.

K čemu hojně medializované omezení rozdělávání 
ohňů vede? K rozeštvávání sousedů, rozbíjení sousedské 
pospolitosti a k zatěžování bezpečnostních složek.

Jsem velice zvědav, jak bude policie řešit stížnosti 
sousedů, když někdo bude pálit slámu, aby tím ochránil 
květy a tím i svoji úrodu ovoce či vína před jarními 
mrazíky. Jak bude policie postupovat, když jí palič 
prostě oznámí, že loňské větve pálí jen pro vlastní 
potěchu a opomene podotknout, že vyrábí hnojivo?

Nejsmutnější je, že poslanci schválili zákon, který 
vlastně vybízí spoluobčany k udávání. Ono totiž jinak 
porušení zákona nelze identifikovat. Za dobu, co jsem 
starosta, jsem již zaznamenal celou řadu absurdních 
návrhů, jako např. zákaz grilování, protože těm, kdo 
nejí maso, vůně opékané klobásy či steaku způsobuje 
újmu.

Vážení sousedé, prosím, neudávejte se, neposílejte 
na sebe policii, pokud sousedův ohýnek moc kouří. 
Raději souseda přes plot slušně upozorněte, že vás to 
obtěžuje, a ujišťuji vás, že to bude mnohem účinnější 
než policejní zásah. Policie má totiž sloužit pro ochranu 
našeho bezpečí a majetku, a ne zjišťovat, jaký motiv pro 
rozdělání ohýnku, kdo má.

 (Jan Levíček)


